
P R O T O K Ó Ł  N R IX/2011 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 12 sierpnia 2011 r. 

 

 

W Sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście,  

4) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

Listy obecności w załączeniu. 

Porządek obrad w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

13 Radnych, nieobecni byli Pan Wiesław Piotrowski - Radny i Pani Teresa Raczyńska 

– Radna. W związku z tym sesja może podejmować prawomocne uchwały. 

Złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o: 

- realizację uchwał z sesji Rady Gminy i informację z prac Wójta Gminy między 

sesjami jako punkt 5, a numeracja następnych punktów zostanie odpowiednio 

zmieniona, 

- podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o przekształceniu Wojewódzkiego 

Szpitala Zespolonego w Kielcach poprzez likwidację Poradni Schorzeń 

Metabolicznych w Wojewódzkiej Przychodni Przyszpitalnej w Kielcach w punkcie 

6i. 
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Porządek obrad ze zmianami został przegłosowany: 

- za – 13, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

  

Na sekretarza obrad został powołany Pan Bogdan Woźniak - Radny, a na protokolanta 

powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Ad. 3. 

 Zapytania i interpelacje. 

 

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska – proszę Państwa chciałam poruszyć 

następującą kwestię - chodzi mi o chodniki w naszej gminie, o to jak wyglądają. 

Zgodnie z prawem o chodniki powinni dbać mieszkańcy przy których posesjach te 

chodniki leżą.  Natomiast sytuacja wygląda bardzo różnie, mam wniosek, żeby może 

w naszej prasie gminnej redaktorzy przypomnieli o tym. Sytuacja wygląda tak, jeszcze 

gdzie teren jest zabudowany, gdzie są gospodarstwa, to chodniki w miarę wyglądają, 

natomiast na obszarze niezabudowanym, gdzie są tyko pola, to wygląda tragicznie, 

pomijając fakt, że wygląda to nieestetycznie, to prowadzi do tego, że te chodniki 

rozsypują się, z czasem się rozsypią i szkoda pieniędzy.  

Mam prośbę, aby coś z tym zrobić, może sołtysi powinni …, może Państwo 

podejmiecie uchwałę, żeby ludziom przypomnieć. Zgodnie z prawem jest tak, że ten 

właściciel działki przy której jest chodnik odpowiada za ten odcinek, natomiast z tego 

chodnika korzystają wszyscy, mieszkańcy którzy mieszkają po przeciwnej stronie 

drogi też korzystają. W związku z tym to nie jest sprawiedliwe. Ja np. mam chodnik 

po drugiej stronie drogi, ale nie chodzę poboczem, tylko przechodzę na chodnik.                

W związku z tym proszę o zajęcie się tą sprawą i rozwiązanie tej kwestii na obszarach 

niezabudowanych, gdzie to straszy na chwilę obecną.         
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Pan Przewodniczący obrad poinformował, że Pan Wójt udzieli odpowiedzi w punkcie 

nr 7 porządku obrad. 

 

Ad. 4. 

 Przyjęcie protokółu Nr VIII/2011 z sesji Rady Gminy z dnia 21 czerwca 2011 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie treść protokółu Nr VIII/2011                    

z sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia 21 czerwca 2011 r.: 

- za – 13, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie w brzmieniu jak sporządzono. 

  

Ad. 5. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z prac Wójta Gminy między 

sesjami.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady Gminy 

podjętych na sesji w dniu 21 czerwca 2011 r. oraz informację z prac Wójta Gminy 

między sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Rada Gminy przyjęła przedłożone informacje. 

 

Pan Przewodniczący obrad złożył gratulacje Panu Wójtowi z okazji otrzymania 

dyplomu za zajęcie VII miejsca w kategorii gmin wiejskich w rankingu 

samorządowców „Rzeczypospolitej” 2011 od Przewodniczącego Parlamentu 

Europejskiego Pana Jerzego Buzka.  

 

Ad. 6. a) 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2011 r. 
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Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy poinformowała – ostatnia zmiana do projektu 

uchwały została wprowadzona w dniu dzisiejszym, a dotyczyła zwiększenia dochodów 

i zwiększenia wydatków o 20 000 zł, kwotę tą otrzymała Gmina od Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na 

modernizację drogi dojazdowej do pól, będzie modernizowana droga w miejscowości 

Promnik.  

To jest zmiana, która spowodowała konieczność wprowadzenia autopoprawki                      

w projekcie uchwały i załączniku Nr 1. W § 1 plan dochodów budżetowych miał być 

zwiększony o kwotę 495 514 zł, po zwiększeniu o 20 000 zł jest 515 514 zł. Taka 

sama poprawka jest w § 2 dotyczącym zwiększenia planu wydatków budżetowych, 

również była kwota 495 514 zł, po zwiększeniu o 20 000 zł jest 515 514 zł.                         

W załączniku Nr 1 ta zmiana jest naniesiona w dziale 600 Transport i łączność                     

w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne.  

Pozostałe najważniejsze zmiany w budżecie gminy na 2011 r. dotyczą: 

1) zwiększenia wydatków o 19 500 zł na odłowienie psów, łączny koszt 21 700 zł, 

2) zmniejszenia dochodów w dziale 630 Turystyka o 14 410 zł w związku z tym, że 

koszty bezpośrednie przy „Modernizacji dojścia do kapliczki Św. Rozalii na 

Perzowej Górze” uległy zmniejszeniu, jest mniejsze dofinansowanie ze 

Świętokrzyskiego Biura Rozwoju Regionalnego w ramach realizacji tego 

projektu,  

3) zmniejszenia wydatków bieżących w dziale administracji publicznej na 

wynagrodzeniach osobowych pracowników, pochodnych od wynagrodzeń, 

wydatków na telefony i szkolenia o 47 000 zł, w związku z tym, że musieliśmy 

znaleźć środki na odprowadzenie zwiększonej nadwyżki dochodów do 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Gmina osiąga przychody z tego tytułu, że na jej terenie znajduje się wysypisko 

śmieci, jednakże kwota ta nie może zostać w pełnej wysokości. Nadwyżka musi 

być odprowadzona do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Kwotę 

przychodów wylicza się na podstawie ilości mieszkańców gminy i wskaźnika 

średniej krajowej, który jest ogłaszany przez Ministra Środowiska. Średnia 

krajowa co roku wzrastała, było to korzystne dla gmin, wzrost wskaźnika 
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wynosił zazwyczaj powyżej 10 % i taki wzrost był zaplanowana w budżecie, jak 

również zaplanowana była w budżecie odpowiednia kwota nadwyżki do 

odprowadzenia. Po ogłoszeniu wskaźnika średniej krajowej przez Ministra 

Środowiska okazało się, że nie wzrosła, ale spadła o 5,8 %. To spowodował, że 

w budżecie trzeba było znaleźć dodatkowo 385 000 zł na odprowadzenie 

nadwyżki do Funduszu. Termin odprowadzenia nadwyżki upływa 15 sierpnia br. 

Ta znacząca kwota spowodowała zmiany w budżecie. Środki na to pochodzą ze 

zmniejszenia wydatków bieżących w administracji publicznej, z kar umownych 

naliczonych dla wykonawców III Etapu Centrum Sportowo – Rekreacyjnego              

w Strawczynku – budowy trybun 147 750 zł i z tytułu kar umownych 

naliczonych dla wykonawcy Ośrodka Sportowo – Rekreacyjnego w Promniku            

w kwocie 223 300 zł, w związku z tym, że nie dotrzymał terminu realizacji 

zadania. Do budżetu jest również wprowadzona rezerwa subwencji oświatowej 

250 000 zł z przeznaczeniem na oświatę. 

 

Pan Przewodniczący obrad otworzył dyskusję nad zmianami w budżecie gminy na 

2011 r.  

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – opinia Komisji Budżetu i Inwestycji w sprawie proponowanych 

zmian w budżecie jest pozytywna.  

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że pozostałe Komisje też zaopiniowały 

pozytywnie proponowane zmiany w budżecie. W połowie roku trzeba znaleźć bardzo 

dużą kwotę w budżecie. Pieniądze z kar, o których mówiła Pani Skarbnik są to 

pieniądze naliczone zgodnie z umową, natomiast fizycznie w budżecie ich nie ma, są 

tylko zaksięgowane. Czy wpłyną nie wiadomo? Wykonawcy mogą się odwoływać do 

sądu.  

 

Pan Grzegorz Midak – Kierownik Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

poinformował – jak wszyscy wiedzą, bo też po części są pacjentami, naszymi 
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świadczeniobiorcami, zakończyliśmy etap modernizacji, budowy i rozbudowy 

Ośrodka Zdrowia w Strawczynie, wcześniej też Ośrodka Zdrowia w Oblęgorku. Jak 

już wcześniej informowałem Radę Społeczną, prasę lokalną, chciałbym też przed 

podjęciem pewnych kroków związanych z budżetem poinformować Radę Gminy na 

temat stanu finansowego jednostki.  

Przed 2009 rokiem wystąpiłem z propozycją rozbudowy i budowy Ośrodka Zdrowia       

w Strawczynie, ponieważ nie odpowiadał normom, a prowadzone były prace tylko 

krótkofalowe dotyczące modernizacji poszczególnych gabinetów, dokupowania 

sprzętu itp., ale to nie spowodowało, że ta jednostka mogłaby funkcjonować wg 

obowiązujących norm określonych przez przepisy prawa. 

W tym czasie opracowaliśmy projekt, którego wartość kosztorysowa wynosiła 

2 692 286 zł, niektórzy Radni na pewno pamiętają. Wystąpiłem wtedy do Urzędu 

Marszałkowskiego o dofinansowanie w wysokości 50 %, tj. 1 346 143 zł, z tego 

otrzymaliśmy dwie raty, łącznie tylko 383 000 zł. Natomiast na tej sali padały 

stwierdzenia, że jeżeli będziemy mieli jako jednostka 50 % funduszy na zrealizowanie 

tego przedsięwzięcia, to Rada, czy Urząd Gminy drugie 50 % dołoży. 

Teraz zamknęliśmy budowę i sytuacja jest następująca. Wiadomo było od początku, że 

kwota inwestycji po przetargu będzie mniejsza od kosztorysowej i była mniejsza, ale 

nie wiedzieliśmy, że to pociągnie szereg dodatkowych robót. Dodatkowe roboty 

wykonywał też główny wykonawca Komplexbud i całość płatności dla tej firmy 

zamknęła się kwotą 2 001 789,50 zł. Z tego aktualny udział poszczególnych 

beneficjentów jest następujący:  

383 000 zł - Urząd Marszałkowski  

800 000 zł - Urząd Gminy 

704 143,31 zł - Samorządowy Zakład Opieki Zdrowotnej. 

Czyli do spłacenia całej należności brakuje 114 646,19 zł, tyle jesteśmy dłużni.    

Prace były zakończone zgodnie z opracowanym harmonogramem, z końcem 2010 r.             

i wtedy trzeba było wszystko zapłacić, my już pieniędzy nie mieliśmy.  

W 2009 r. mówiliśmy, że mamy ok. 0,5 mln zł, następnie w tym roku wzięliśmy 

kredyt w wysokości 300 000 zł. Ponadto jesteśmy niedoetatowani i „dzięki” temu, że 

brakuje nam jednego lekarza pediatry, wykonując za niego pracę byliśmy w stanie 
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przez ostatnie dwa lata 2009 – 2010 odłożyć jeszcze po 100 000 zł. W związku z tym 

nasz udział w całej inwestycji wynosi 704 143,31 zł jako zapłata dla głównego 

wykonawcy, następnie wykonywaliśmy szereg prac (mówiłem o tym na tej sali), 

których nie przewidywał projekt, projekt był niedopracowany. Wykonaliśmy takie 

rzeczy, jak np. podłączenie do prądu, ponieważ nie było trakcji elektrycznej, aby 

ruszyła winda i klimatyzacja, nie było odprowadzenia ścieków, nie było sieci niskiego 

napięcia – rozprowadzenia sieci telefonicznej i komputerowej. Projekt obejmował 

dobudowę skrzydła, gdzie jest rehabilitacja i remont góry, natomiast na dole 

przewidywał wymianę sieci elektrycznej, ale nie przewidywał położenia nowej 

glazury. Jeżeli wymienia się sieć elektryczną, to glazura musi być wymieniona, to były 

te dodatkowe prace wykonywane przez innych wykonawców, ponieważ zrobili to 

taniej niż Komplexbud. Firma Pirania wykonała sieć telefoniczną, komputerową                 

i napisy za 55 618 zł, Zakład Gospodarki Komunalnej wykonał wszystkie podłączenia 

– koszt 10 419,56 zł, cały remont parteru, wymiana glazury, wymiana schodów 

wewnętrznych (tego nie było w projekcie), wykonanie poręczy kosztowało 33 164 zł, 

wykonanie balustrad, podjazdu. Wykonanie podjazdu wymusiło zrobienie podwórka, 

bo nie otrzymalibyśmy pozwolenia na wejście do nowego budynku. Musieliśmy 

wykonać podjazd od razu pod budynek, czyli wyłożyć kostką, co kosztowało 24 659zł. 

Te wszystkie dodatkowe prace kosztowały nas 155 133 zł. 

Jeżeli zestawimy koszty poniesione w odniesieniu do Komplexbudu dotyczące 

budowy i przebudowy wynoszą 704 143 zł, następnie za wykonanie planu, projektu 

itd. 60 373 zł i wykonawstwo w 2010 r. 155 133 zł, to dało udział Zakładu w samych 

tylko pracach budowlanych 919 650 zł. Zakład otrzymał też dofinansowanie na 

aparaturę, z części aparatury zrezygnowałem, została zakupiona tylko aparatura do 

rehabilitacji, bo budowaliśmy rehabilitację. W związku z tym te urządzenia musiały 

być, inaczej Narodowy Fundusz Zdrowia nie zawarłby z nami umowy.  

Doliczając koszt zakupionych mebli, wyposażenia gabinetów łącznie ze stomatologią 

daje to 1 013 210 zł, a jeżeli doliczymy jeszcze aparaturę, w tym aparaturę do 

rehabilitacji i leasing aparatu do badania krwi, to całkowity udział Zakładu do 30 

czerwca tego roku od momentu rozpoczęcia budowy wynosi 1 091 093 zł.  
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Skąd wzięły się pieniądze - mieliśmy oszczędności ok. 0,5 mln zł, zaciągnęliśmy 

300 000 zł kredytu i oszczędności po 100 000 zł z ostatnich dwóch lat z powodu 

niedoetatowania. Na dzień dzisiejszy Zakład poza zadłużeniem w stosunku do 

Komplexbudu posiada zadłużenie wobec drugiego wykonawcy za wykonanie placu. 

Plac wokół budynku został rozpoczęty w związku z wykonaniem podjazdu, co 

wyniosło 24 000 zł. Następnie wystąpiliśmy z apelami do darczyńców, od których 

uzyskaliśmy łącznie z sołectwami kwotę 26 842 zł. Za te pieniądze został zakupiony 

cały materiał na podwórko. W poprzednim roku wyłożyli śmy 136 m2, a całość ma 

1 006 m2. Wykonawców było dwóch i w stosunku do nich zalegamy 85 324 zł. 

Całkowite zadłużenie Zakładu wobec Komplexbudu i wykonawców podwórka łącznie 

daje kwotę 199 970,31 zł. Terminy płatności wyglądają następująco - na zapłatę za 

podwórko jeszcze mamy czas. Natomiast jeżeli chodzi o Komplexbud, to już termin 

minął, był przedłużony do końca lipca br., mamy sierpień i należność nie została 

zapłacona.  

Jak wygląda aktualny stan funduszy Zakładu? Powiększył nam się budynek, wzrosły 

koszty, widać to nawet na zużytej energii elektrycznej – już w maju zapłaciliśmy tyle 

ile w zeszłym roku za cały rok. Podobnie będzie z olejem opałowym do ogrzewania, 

zwiększona jest ilość etatów sprzątaczek, to generuje pewne koszty. Zaciągnięty 

kredyt spłacamy co miesiąc w kwocie 6 757 zł, plus rata leasingu aparatu 

analitycznego 2 050 zł, to razem co miesiąc jest 8 807 zł, to jest koszt jednego etatu 

brakującego lekarza. Choruje doktor Mazur, ale jest zatrudniony inny lekarz. My 

ciągle jesteśmy zasypywani od dwóch lat pismami z Narodowego Funduszu Zdrowia           

z groźbą obcięcia nam umowy, ponieważ mamy za mało zatrudnionego personelu 

lekarskiego. W tej chwili zatrudniłem lekarza na miejsce chorującego doktora Mazura, 

ale w dalszym ciągu jest to za mało. Na zatrudnienie lekarza potrzebuję ok. 100 000 zł 

rocznie, jeżeli nie zatrudnię, a mam coraz większe powinności do zapłacenia … 

Aktualne należności ze wszystkich umów jakie mamy (średnia wyciągnięta z danych 

od stycznia do maja br.) łącznie z kontraktami i innymi wpływami za wykonywane 

usługi wynoszą miesięcznie 158 700 zł, w tym na wynagrodzenia, gdzie brakuje 

jednego etatu miesięcznie wydajemy 125 250 zł, na spłatę kredytu i leasingu 8 807 zł, 

pozostaje nam na wszystko na cały miesiąc 24 643 zł, są to pieniądze na leki, 
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materiały, energię i zapłatę za usługi dodatkowe. Np. materiały i energia kosztują co 

miesiąc 14 959 zł, odejmując tą kwotę od 24 643 zł, zostaje mniej niż 10 000 zł na 

wszystkie inne opłaty. Zostaje nam tak mało środków, że praktycznie nie mamy 

żadnego ruchu. Nie ma mowy o tym, żebyśmy mogli jakikolwiek kredyt jeszcze 

zaciągnąć, gdzie musimy jeszcze zatrudnić lekarza.   

W związku z tym apeluję do Rady Gminy, aby nam pomogła w tych konkretnych 

dwóch spłatach. Jedna dotyczy Komplexbudu i zapłacenie jest naszym obowiązkiem, 

bo niedługo nas pozwie do sądu, a druga dotyczy podwórka. Poza ułożeniem kostki 

brukowej było jeszcze odwodnienie budynku i odprowadzenie wody. Przybyło miejsc 

na parkingu, dokładnie mamy 35 miejsc parkingowych, to w jakiś sposób rozładowało 

problem komunikacyjny Gminy. To nie są tylko samochody, które przyjeżdżają do 

Ośrodka Zdrowia, nie ma tak, żeby w jednym czasie przyjechało do nas 30 

samochodów. To są też interesanci innych instytucji, to jest nie tylko sprawa Zakładu.     

Apeluję do Rady Gminy przed podjęciem uchwały o pomoc finansową, bo Zakład nie 

da sobie rady. Jeżeli zaciągnąłbym jakiekolwiek zobowiązania finansowe, to nie 

będzie mnie stać na wypłacenie wynagrodzeń. Bezwzględnie musimy zatrudnić 

jeszcze jednego lekarza, bo Fundusz obniży nam przychody.   

 

Pan Przewodniczący obrad – bardzo doceniamy wysiłek Doktora, jaki został włożony 

w budowę i rozbudowę Ośrodka Zdrowia. Obecnie jest ładnie, estetycznie, czysto, jest 

porządek. Jesteśmy w patowej sytuacji, na dzisiejszej sesji prawdopodobnie tego 

problemu nie rozwiążemy. W budżecie jest zaplanowane 100 000 zł na zakup 

autobusu szkolnego, ale to jest za mało. Gmina ma obowiązek dowozu dzieci do 

szkoły. Jak się okazało jeden autobus przy pomocy busa Urzędu Gminy nie rozwiąże 

docelowo sprawy dowozu. 

Panie Doktorze autorem budżetu i wszelkich zmian w budżecie jest Pan Wójt i jego 

pracownicy. Może na wrześniowej sesji Pan Wójt zdecyduje się zwiększyć zadłużenie 

i zwiększyć kredyt. To jest mój głos w dyskusji.       

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy - Panie Doktorze skoro mówi Pan o historii, to ja 

też przypomnę niektóre rzeczy z historii. Początkowo rozbudowa Ośrodka Zdrowia 



10 
 

miała kosztować 1 mln zł, później po decyzji Rady Gminy, że nie jest prywatyzowany, 

tylko zostaje publiczny, to Państwo gwarantowaliście, że 50 % kosztów uzyskacie                 

z Urzędu Marszałkowskiego na remonty. Od razu rozbudowa poszła dwa razy tak.              

W ekonomii dobre prowadzenie gospodarstwa polega na tym, że tyle robię na ile mnie 

stać, ile mogę w danym momencie. Można było zatrzymać niektóre rzeczy i robić 

przez dłuższy czas, a nie widzieć tylko „swój interes”. W tej chwili nie mam 

możliwości dofinansowania. Na podstawie przewidywań zakładaliśmy dochody                

w wysokości 1,5 mln zł z Totalizatora Sportowego, których nie ma. Jest połowa 

sierpnia, w ub. roku w połowie kwietnia lub maju była decyzja w tym temacie. 

Byliśmy jedną z Gmin, która będzie miała największe wsparcie z Totalizatora, tych 

pieniędzy nie ma. Wysokość dotacji z Urzędu Marszałkowskiego jest określana co 

roku i przez ostatnie lata zwiększała się, była podstawa domniemywać, że będzie 

zwiększona i takie było założenie. Okazało się, że spadła o 5 %, a nie zwiększyła się. 

W związku z tym 385 000 zł musimy oddać.  

Jedyna szansa, jedyna droga w tej chwili to jest zwiększenie zadłużenia. Z tym, że 

zwiększenie zadłużenia to nie robi się ot tak, to trzeba wyliczyć wskaźniki                           

w perspektywie kilku lat. Niebawem będziemy ustalać budżet na rok następny. Co 

wtedy będzie, gdy będziemy przekraczać próg 60 % zadłużenia? Nic nikomu nie 

zarzucam, tylko trzeba realnie spojrzeć na niektóre sprawy. Wtedy jest przyspieszenie, 

gdy jest taka możliwość, jeżeli nie ma, to robimy tyle na ile nas stać. Inwestycje, które 

spowodowały w ostatnich latach bardzo duże wydatki, to nic nowego, wszyscy 

wiedzieliśmy o tym.  

Oszczędności w SZOZ-ie przez ostatnie lata są systematyczne, nie wnikam z czego są, 

nie jedynie z wakatu, ktoś te czynności musi wykonać i otrzymuje za to pieniądze. 

Oszczędności pochodzą jeszcze z kilku innych źródeł, były 5 lat do tyłu i nadal są - 

mamy zdrowe społeczeństwo i z tego trzeba się cieszyć, z tego są największe 

oszczędności. Na chwilę obecną, w pełni świadomie nie jestem w stanie znaleźć 

rozwiązania, żebym znalazł 100 000 zł. Przykro mi, bo ja na co dzień mam z tym do 

czynienia, ale nie widzę takiej drogi, żebym dziś mógł powiedzieć, w jaki sposób to 

zrobić. Widzę to jedynie poprzez możliwość zwiększenia zadłużenia, ale żebym się na 

to zdecydował, to muszę mieć wyliczenia. 
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 Pani Halina Gad – Radna – Panie Wójcie, chciałam przypomnieć, że przy konstrukcji 

budżetu na 2011 r. Pan podjął się podpisania porozumienia, gdzie Pan był gwarantem, 

że w razie, kiedy SZOZ nie będzie mógł spłacić zadłużenia wobec firmy Komplexbud 

będzie Pan się starał ponieść te koszty jako Urząd Gminy. Pan podpisał takie 

porozumienie, którego też konstruktorami byli Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący                   

i Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczący i cała Rada, która przyzwoliła na 

podpisanie takiego porozumienia.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – powiedziałem, że przy zwiększonych 

dochodach te pieniądze się znajdą i będzie to jedno z pierwszych zadań, które będzie 

miało wsparcie - przy zwiększonych dochodach. Sytuacja jest taka, że dochody się 

zmniejszają. Niebawem na następnej sesji będziemy te 1,5 mln zł wprowadzać                   

w zadłużenie, to będzie dopiero katastrofa. Ja „nie rzucam słów na wiatr”, bo wiem co 

mówię. Podpisałem takie zobowiązanie mając na uwadze to, że Zakład będzie w stanie 

zaległość zapłacić samodzielnie. W tej chwili nie widzę takiej drogi, żebym mógł 

znaleźć te pieniądze. 

  

Pan Przewodniczący obrad – przypomnę, że parę dni temu spotkała nas niespodzianka, 

że musimy prawie 400 000 zł znaleźć i do 15 sierpnia tego roku muszą być zwrócone.  

 

Pan Grzegorz Midak – Kierownik Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej – 

moim zadaniem jako Kierownika jednostki jest wg ustawy zdrowotnej zabezpieczenie 

określonego personelu, określonego poziomu świadczonych usług i zabezpieczenie 

leków, to jest podstawa. W tej chwili wydałem pieniądze, które miałem, ok. 0,5 mln zł 

z których przewidywana była aparatura i szereg innych rzeczy. Z tego wszystkiego 

wycofałem się i te pieniądze zostały przeznaczone na budowę budynku. Karetka jest 

samochodem, który się rozlatuje, ma 12 lat, trzeba go wymienić, nie wymieniliśmy 

aparatu usg, na którym pracujemy już 12 lat, nie mamy sterylizatora. Mamy 

sterylizatornię wybudowaną, nie mamy sterylizatora. Wiem, że Urząd Marszałkowski 

dał ¼ tych pieniędzy, o które wnioskowaliśmy, ale to nie jest nasza wina. Moim 

zadaniem jako Kierownika jednostki jest wypłacić pracownikom wynagrodzenia, 
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zabezpieczyć świadczenia i zatrudnić tyle osób, żeby usługi były świadczone 

należycie.  

W związku z tym nie jestem w stanie zaciągnąć następnego kredytu, kiedy mi brakuje 

jednego lekarza. W tej chwili odmówiłem zatrudnienia lekarzowi pediatrze, gdzie 

pediatrę bardzo trudno znaleźć na wieś, dlatego, że nie mam pieniędzy.   

Byłem upoważniony przez Wójta Gminy do wykonania budowy, ale to nie jest moją 

profesją, moją profesją jest zabezpieczenie świadczonych usług.  

 

Pani Halina Gad – Radna – myślę, że najlepszym dowodem inwestowania w placówki 

służby zdrowia jest Urząd Marszałkowski i całe Kielce. Kto prowadzi inwestycje na 

terenie Kielc – czy placówka ochrony zdrowia, czy Urząd Marszałkowski? 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – to po co się Państwo brali za to, co do Was nie 

należało? 

 

Pani Halina Gad – Radna – można takie pytanie zadać. 

 

Pan Przewodniczący obrad – musimy znaleźć rozwiązanie, pewnie Pan Kierownik                 

z Panem Wójtem spotkają się, omówią sprawę zapłaty zadłużenia i być może na 

następnej sesji Rada Gminy podejmie, bądź nie podejmie uchwałę o zwiększeniu 

zadłużenia. W pewnym sensie popieram pogląd Pana Wójta, że z niektórych rzeczy 

można było zrezygnować, np. podwórko można było tymczasowo zagospodarować                

i zaoszczędzić.  

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy Strawczyn na 2011 r. z autopoprawką: 

- za – 9, 

- przeciw – 1, 

- wstrzymało się – 3. 

Głosowało 13 Radnych. Większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

uchwałę Nr IX/57/2011 wraz z autopoprawką podjęto. 
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Ad. 6. b) 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 1 zmiany 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego sołectwa Oblęgorek na 

terenie gminy Strawczyn. 

 

Pani Ewa Wawrzeńczyk – Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego wyjaśniła – 

zmiana w sołectwie Oblęgorek polegać będzie na wprowadzeniu innej lokalizacji 

drogi dojazdowej działki stanowiącej własność Kolportera. Przedsiębiorstwo zwróciło 

się z wnioskiem o wprowadzenie zmiany uzasadniając to, że przebieg wjazdu, który 

jest w obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego wymagałby wycinki 

kilkunastu drzew oraz zrealizowania przepustu na chronionym obszarze wąwozu. 

Natomiast proponowana przez Kolporter zmiana wjazdu nie ingeruje w środowisko 

naturalne i nie wymaga wycinki drzew i krzewów, ani przekształcenia wąwozu, gdyż 

przebiega w miejscu istniejącego wjazdu, z którego w tej chwili korzysta. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 13, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr IX/58/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. c) 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 1 zmiany 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego sołectwa Promnik na terenie 

gminy Strawczyn. 

 

Pani Ewa Wawrzeńczyk – Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego przedstawiła 

projekt uchwały – zmiana w Promniku wprowadzana jest również na wnioski dwóch 

właścicieli nieruchomości, którzy chcą na własnym terenie rozpocząć działalność 

polegającą m.in. na prowadzeniu stacji demontażu pojazdów, konserwacji i naprawie 

pojazdów. W tej chwili plan zagospodarowania przestrzennego uniemożliwia taką 

działalność. 
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Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Panie Przewodniczący, 

Panie Wójcie, Wysoka Rado oczywiście po przeanalizowaniu tej zmiany myślę, że 

jeżeli plan zagospodarowania przestrzennego nie przewiduje takiej działalności, ja 

osobiście zwracam się z prośbą, żeby odrzucić te dwa wnioski.  

 

Pani Ewa Wawrzeńczyk – Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego wyjaśniła – 

właściciel działki prowadzi starania odnośnie lokalizacji budowy stacji demontażu 

pojazdów. Plan zagospodarowania przestrzennego sołectwa Promnik wszedł w życie  

z początkiem 2010 r., a rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie przedsięwzięć 

mogących znacząco oddziaływać na środowisko zmieniło się w listopadzie 2010 r., 

czyli już po wejściu w życie planu. Zmiana rozporządzenia spowodowała, że część 

przedsięwzięć, które należały do drugiej grupy – przedsięwzięć o potencjalnym 

oddziaływaniu na środowisko, zostało przesunięte do pierwszej grupy, czyli do 

przedsięwzięć, które zawsze znacząco oddziaływują na środowisko. Właściciel 

nieruchomości nie może zrealizować zaplanowanej inwestycji, ponieważ to     

przedsięwzięcie zmieniło grupę zgodnie, z którą należy prowadzić działania chroniące 

środowisko. 

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał, że właściciel przed rozpoczęciem takiej 

inwestycji musi uzyskać wszelkie pozwolenia, decyzje o oddziaływaniu na środowisko 

i poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały: 

- za – 3, 

- przeciw – 3, 

- wstrzymało się – 6. 

Głosowało 12 Radnych: 3 głosy „za”, 3 głosy „przeciw” i 6 głosów „wstrzymujących 

się”. Uchwała nie została podjęta. 

 

Ad. 6. d) 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 1 zmiany 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego sołectwa Ruda Strawczyńska 

na terenie gminy Strawczyn. 
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Pani Ewa Wawrzeńczyk – Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego udzieliła 

wyjaśnień – zmiana planu polega na zmianie zapisu dotyczącego docelowego odbioru 

ścieków z miejscowości Ruda Strawczyńska przez planowaną oczyszczalnię ścieków 

w Korczynie. Wynika to z projektu budowy kanalizacji w miejscowościach Korczyn – 

Akwizgran – Małogoskie.   

Na etapie wydawania decyzji środowiskowej dla tego projektu Regionalna Dyrekcja 

Ochrony Środowiska nie uzgodniła warunków środowiskowych z uwagi na zapis            

w planie zagospodarowania przestrzennego Rudy Strawczyńskiej, gdzie wskazany jest 

Strawczyn jako miejsce odbioru ścieków.  

Druga zmiana w planie – jest to jednocześnie autopoprawka do projektu uchwały - 

dotyczy dwóch działek, które stanowią własność Gminy, w tej chwili są działkami 

rolnymi i proponowana zmiana polega na wprowadzeniu tam usług z dopuszczeniem 

zabudowy mieszkaniowej. 

 

Projekt uchwały z autopoprawką przegłosowano: 

- za – 12, 

- przeciw 0, 

- wstrzymujących się - 1. 

Głosowało 13 Radnych. Większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się” 

uchwałę Nr IX/59/2011 wraz z autopoprawką podjęto. 

 

Ad. 6. e) 

 Projekt uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji w Kielcach informacji o kandydatach na ławników. 

 

Pan Przewodniczący obrad wyjaśnił – przed przystąpieniem do wyboru ławników, 

musimy uzyskać opinię od Komendanta Wojewódzkiego Policji w Kielcach.                     

W związku z ustawą o ochronie danych osobowych, Rada Gminy musi udzielić 

Przewodniczącemu Rady Gminy upoważnienia do przesłania Komendantowi 

Wojewódzkiemu Policji w Kielcach danych osobowych kandydatów zgłoszonych na 

ławników.  
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Poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za – 13, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr IX/60/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. f) 

 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VI/68/97 Rady Gminy                   

w Strawczynie z dnia 22 grudnia 1997 r. w sprawie udziału mieszkańców gminy                  

w budowie kanalizacji i oczyszczalni ścieków na terenie gminy Strawczyn. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – projekt tej uchwały wnoszą Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Komisja Rewizyjna. Zgodnie ze Statutem Gminy Komisje 

mogą złożyć projekt uchwały. 

Projekt uchwały wynika ze skargi Prokuratora na Radę Gminy w Strawczynie.  

Prokuratorzy uważają, że Rada Gminy w 1997 r. nie miała prawa podjąć wymienionej 

uchwały. W związku z tym skierowała skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Są dwie możliwości rozpatrzenia skargi, albo Rada Gminy uchyli 

uchwałę, albo Wojewódzki Sąd Administracyjny najprawdopodobniej unieważni 

uchwałę.  

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 13, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr IX/61/2011 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. g) 

 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IV/44/2000 Rady Gminy           

w Strawczynie z dnia 4 września 2000 r. w sprawie zmiany uchwały Nr VI/68/97 

Rady Gminy w Strawczynie z dnia 22 grudnia 1997 r. w sprawie udziału mieszkańców 

gminy w budowie kanalizacji i oczyszczalni ścieków na terenie gminy Strawczyn. 

 



17 
 

Pan Przewodniczący obrad wyjaśnił – w/w projekt uchwały też jest wniesiony przez 

Komisję Gospodarki Komunalnej i Komisję Rewizyjną, dotyczy uchylenia uchwały 

zmieniającej uchwałę z 1997 r. i poddał pod głosowanie: 

- za – 13, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr IX/62/2011. 

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał – większość samorządów w tych latach 

podejmowała takie uchwały, ponieważ musiały być zgromadzone środki własne od 

mieszkańców na budowę kanalizacji i oczyszczalni ścieków, inaczej nie udałoby się 

tych inwestycji wybudować, alby byłyby wybudowane w mniejszym zakresie. Można 

by żądać od mieszkańców opłat za wzrost wartości nieruchomości, być może 

wyszłoby dla mieszkańców na to samo lub byłoby gorzej. Taka procedura była 

stosowana również w innych gminach. Niestety Prokurator zaskarżył uchwały, stąd 

nasze uchwały o uchyleniu. Mamy jeszcze czas na udzielenie odpowiedzi w terminie 

30-dniowym do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach. To nie 

oznacza, że Sąd nie będzie się tym zajmował.   

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – wcześniej, żeby uzyskać środki zewnętrzne 

obowiązkowy był udział mieszkańców w realizacji inwestycji. Te zasady dotyczyły 

nawet budowy dróg - musiało być 10 % udziału mieszkańców. Stosowaliśmy różne 

sposoby, aby ten udział uzyskać, najczęściej to było robione w ten sposób, że praca 

przy porządkowaniu, równaniu, rowach dawała te 10 %. Przy budowie kanalizacji 

wymóg wynosił minimum 10 % wartości robót i przy budowie oczyszczalni był 

wymóg 5 % udziału mieszkańców. Gdyby Rada Gminy nie podjęła uchwały o udziale 

mieszkańców przy budowie oczyszczalni, to by opóźniło i utrudniło realizację 

kanalizacji. Podjęcie uchwały wynikało z tego, że był obowiązek udziału 

mieszkańców w realizacji tych inwestycji. Takie uchwały były podejmowane w całym 

województwie, gdzie były robione takie zadania. 
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Ad. 6. h) 

 Projekt uchwały w sprawie zawarcia umowy z Fundacją Rozwoju Dzieci im. 

Jana Amosa Komeńskiego dotyczącej prowadzenia ośrodków przedszkolnych                  

w gminie.  

 

Pani Monika Sideł – Kierownik ROś.O poinformowała – wychodząc naprzeciw 

oczekiwaniom rodziców i wykorzystując sytuację, że dwa ośrodki przedszkolne             

w Strawczynku i Chełmcach przestają istnieć ze względu na kończące się 

dofinansowanie z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, proponujemy zawrzeć 

umowę z Fundacją Rozwoju Dzieci im. Jana Amosa Komeńskiego w celu 

przedłużenia funkcjonowania tych dwóch ośrodków przedszkolnych w Strawczynku                 

i Chełmcach. Miałyby działać od 1 września 2011 r. przez pięć dni w tygodniu po 4 

godziny dziennie. Rodzice zgłosili już zapotrzebowanie, sporządzone są listy imienne 

dzieci.   

 

Projekt uchwały przegłosowano: 

- za – 13, 

głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. 

Głosowało 13 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr IX/63/2011. 

 

Ad. 6. i) 

 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o przekształceniu Wojewódzkiego 

Szpitala Zespolonego w Kielcach poprzez likwidację Poradni Schorzeń 

Metabolicznych w Wojewódzkiej Przychodni Przyszpitalnej w Kielcach. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że wpłynęło pismo Marszałka 

Województwa dotyczące zamiaru likwidacji Poradni Schorzeń Metabolicznych wraz  

z projektem uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. Przychodnia była 

czynna dwa razy w tygodniu, nie podpisała kontraktu na świadczenie usług                         

z Narodowym Funduszem Zdrowia. W związku z tym Zarząd Województwa 



19 
 

Świętokrzyskiego proponuje zlikwidować Poradnię (pismo znak: DOZ.I.9024.33. 

2011.IT z dnia 28.07.2011 r. w zał.). 

Projekt uchwały jest wniesiony na wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej i Komisji 

Rewizyjnej. Opinia Rady Gminy w Strawczynie oraz opinie z innych rad gmin nie są 

wiążące dla Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Następnie projekt uchwały poddał pod głosowanie: 

- za – 12, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się -1. 

Głosowało 13 Radnych. Uchwałę Nr IX/64/2011 podjęto większością głosów „za”, 

przy  1 „wstrzymującym się”. 

 

Ad. 7. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi – Pani Sołtys sama 

odpowiedziała kto ma sprzątać chodniki – właściciel nieruchomości, tyle na ten temat 

mówi prawo. Przyjdzie zima i problem pojawi się, że trzeba sprzątać chodniki.                        

W projekcie budżetu nie założę takiego zadania, ponieważ to nie jest zadanie własne 

gminy. Analizując ten problem trzeba wziąć pod uwagę ilość chodników i czy 

wszyscy zaakceptują, że my będziemy za to płacić? Np. Komisja wypracuje 

stanowisko, że nie dofinansowujemy szkoły, czy innego zadania, a przeznaczamy 

pieniądze na sprzątnie chodników. Czy wszyscy to zaakceptują, niektórzy są                 

w domu i chętnie oczyszczą chodnik, z tym, że jeden ma 20 m, a drugi ma 100 m. 

Nawet jeżeli ktoś nie mieszka na terenie nieruchomości, to też powinien chodnik 

sprzątać. 

Nad tą sprawą może się zastanowić Rada Gminy, można zrobić referendum niech się 

mieszkańcy wypowiedzą, czy płacimy z budżetu gminy? Jest to sprawa otwarta. Jeżeli 

ludzie powiedzą – nie, dlaczego nie egzekwować prawa? Obowiązek ciąży na 

właścicielu nieruchomości lub zarządcy drogi. Zimą, gdy nie będzie śniegu, to zadanie 

nie będzie kosztowne, ale jeżeli będzie śnieg, to będzie kosztować. 
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Jest to sprawa otwarta, do dyskusji bardzo chętnie się przyłączę, będę za tym, żeby 

jednak egzekwować prawo. Sam chodnik czyszczę. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna - z tego, co zrozumiałam, Pani Sołtys sugerowała, 

że ponieważ mamy chodniki po jednej stronie drogi, w związku z tym mieszkańcy, 

którzy są uszczęśliwieni chodnikiem mają dodatkowy obowiązek odśnieżania. Ja bym 

proponowała, żeby na zebraniach wiejskich Sołtysi podjęli tę sprawę w swoich 

miejscowościach, żeby mieszkańcy dzielili się po równo, ci którzy mieszkają po 

przeciwnej stronie i nie mają chodnika, żeby się dołączyli do odśnieżania tego 

kawałka chodnika, który wszystkim służy. Rok rocznie wraca problem odśnieżania 

chodników. Mnie się wydaje, że w poszczególnych sołectwach, tam gdzie chodniki 

powstają, a powstają przez całą długość naszej Gminy, żeby mieszkańcy powinni  

sami dojść do porozumienia. Poza tym każde sołectwo ma swoje pieniądze i może 

przeznaczyć część tych pieniędzy na odśnieżanie.       

 

Pani Monika Kubała – Radna – Pani Dziewanowska wyczerpała problematykę, którą 

chciałam poruszyć, taka zwyczajna uczciwość, sąsiedzka pomoc i wrażliwość, czy 

nawet mała wzmianka, czy zebranie wiejskie jest potrzebne, bo Sołtysi nie robią tych 

zebrań tak często. W tym czasie, kiedy pojawią się opady śniegu, można dać małą 

wzmiankę, że te osoby są współodpowiedzialne, na pewno część ludzi ruszy sumienie.  

 

Pani Halina Gad – Radna – Państwo macie problem z jedną stroną, u nas                              

w Strawczynie są chodniki po dwóch stronach. Właściciel np. nie mieszka na 

nieruchomości znajdującej się przy ul. Żeromskiego i nie czyści chodnika. Jest piękny 

szlak odwiedzany przez wycieczki, jak również kamień Żeromskiego. To co widać na 

chodniku nie napawa optymizmem, a to co jest ostatnio zrobione po wypaleniu trawy, 

to jest gehenna. Ja osobiście sama bym sprzątnęła, nie narażając się na pośmiewisko 

osób i proponuję Panu Radnemu - razem posprzątajmy, albo wszyscy Radni łącznie                

z Panem Wójtem, tak, jak deklarowaliśmy wcześniej. Posprzątajmy te chodniki, 

których nikt nie sprząta. Jestem gotowa z Radnym – moim sąsiadem posprzątać te 

miejsca, gdzie nie ma żadnych zabudowań. Wystarczy posprzątać we wszystkich 
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miejscowościach co roku na początku sezonu i teraz w sierpniu. Jest to wizytówka dla 

Strawczyna i dla Gminy, gdzie mamy tak piękne drogi i takie piękne chodniki. Idąc 

nie można patrzeć na tak zaniedbany chodnik. Deklaruję swoją pomoc, ale 

wszystkiego nie zrobię sama, bo nie mam siły, do tego jest potrzebna męska ręka. 

Proszę podczas tej sesji zadeklarować się, kto jest chętny, to zapiszemy na listę. 

 

Pan Przewodniczący obrad – Panie Wójcie sytuacja dojrzewa do tego, żeby wszyscy 

płacili podatek od nieruchomości od budynków.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – obecnie nie ma problemu, ale ja jeżdżę przez 

odcinek ok. 2 km i widzę, że zależy to od dbałości właścicieli nieruchomości. 

Poszczególne posesje są zamieszkałe i nad jednym jest to zrobione należycie, a nad 

niektórym jest to w ogóle nie zrobione, a nad niektórymi na „odwal się”. Musimy 

wszyscy rozmawiać z tymi ludźmi: Sołtys, Radny, Wójt i prasa, żeby przekonać tych 

ludzi. Jeżeli oni nie będą mieli przekonania co do tego, to nic się nie osiągnie. Trzeba 

dużo rozmawiać i dać przykład w jednej miejscowości, żeby zazdrościli w drugiej. To 

jest sprawa do rozwiązania. Jeżdżę przez Oblęgór i jest bardzo brzydki cały odcinek 

od Spółdzielni do skrzyżowania na Widomą. Stan tego chodnika będzie się pogarszał, 

tam wchodzi ziemia przyjdzie zima i będzie wysadzać itd. Drugi zaniedbany odcinek 

jest w Strawczynie do ul. Górnej, to jest tragedia. Z korzeni wrastających w chodnik 

zostaje wszystko organiczne, później mróz swoje robi. Wszyscy chcemy mieć 

chodniki, ale musimy wiedzieć, że za tym powinno iść zobowiązanie.      

 

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska – jak się jedzie ze Strawczyna w stronę 

Huciska i kończą się domy jest droga do zalewu, tam też jest tragedia, chodnik jest 

pozapadany i bardzo zarośnięty.   

 

Pani Monika Jabłońska – Sołtys Strawczyna – dwa chodniki w Strawczynie do ul. 

Górnej i na ul. Spacerowej należą do Powiatu, są bardzo często zgłaszane do poprawy. 

Nie ma zebrania wiejskiego, żeby ktoś na ten temat nie mówił. Wysyłane są pisma,               

w Hucisku będzie ten sam problem, bo chodnik jest też przy drodze powiatowej, nie 
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gminnej. Rozmawiałam z Kierownikiem, że mieszkańcy sami poprawią chodnik, ale 

wystawię fakturę. To Powiat otrzymuje pieniądze na chodniki i utrzymanie. To nie są 

nasze kompetencje. 

 

Ad. 8. 

 Pan Przewodniczący obrad poinformował – Pan Stanisław Marek Drogosz                 

z córkami napisał list otwarty do Rady Gminy, Radni znają treść listu. Rada Gminy 

udzieli odpowiedzi.      

Odczytał proponowaną odpowiedź Rady Gminy na list otwarty. 

Radni zaakceptowali treść pisma na list otwarty. 

List otwarty i proponowana odpowiedź Rady Gminy w załączeniu. 

 

Pan Przewodniczący obrad w imieniu organizatorów zaprosił wszystkich na festyn pn. 

Strawczynada. 

Poinformował, że następna sesja Rady Gminy planowana jest ok. 20 września br. 

 

Ad. 9. 

Zakończenie sesji.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad zamknął 

IX sesję, która rozpoczęła się, o godz. 1300, a zakończyła o godz. 1500. 

 
 
Protokołowała:    Sekretarz obrad:    Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak   Bogdan Woźniak    inż. Stanisław Zdyb 

        


